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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
 
Tallinn, Sirge 2 Omavalitsusmaja     11.veebruar  2015.a.   
 
 
Koosoleku algus: 11.00 
Koosoleku lõpp: 12.30 
 
Osalejad: Lisatud registreerimislehed 
Päevakord kinnitatakse esitatud kujul 
 
Päevakorrapunkt 1.  
Vahendite eraldamine HOL poolt rahastatavatele ühisüritustele  
Täiendavate vahendite eraldamine Harju Maavalitsusele 
Ettekandjad Harju Maavalitsuse haridus- ja sotsiaalosakonna juhataja  
Maris Liiders, Helle Lootsmann ja Ruth Jürisalu 
 
Helle Lootsmann tutvustab tekkinud olukorda ja kultuuri- ja hariduskomisjoni 
tegevust. 
Maris Liiders tutvustab Harjumaa ainesektsioonide ja aineolümpiaadide tööd. Varem 
ei olnud see kõige paremini organiseeritud. Varem tegeles üks inimene 
olümpiaadidega ja sageli jäi tal ajast puudu. Kokku on ca 60 üritust. Nüüd on 
haridusinspektorite vahel üritused ja ainesektsioonid jagatud. Oleme saavutanud 
uue, tunduvalt parema, taseme. HOL Haridus- ja kultuurikomisjon arutas meie 
taotlust ja nad nõustusid meie taotlusega. Nõrgalt valmistatakse ette reaalaineid ja 
need olümpiaadid nõuavad suuremaid vahendeid. Sageli panevad koolid praegu 
peale piirangud osalevate õpilaste arvule. Praegu on osalenud 2500 õpilast ja me 
soovime selle viia kolme tuhandeni. Need on täiendavad kulud personalile ja ka 
vahenditele. Meie soov on andekamaid õpilasi eraldi esile tõsta. Oleme planeerinud 
andekamatele lastele eraldi ürituse.  
Võiksime minna kompromissvariandile ja me püüame hakkama saada 34 tuhande 
euroga. 
Toomas Vitsut:  Ma kindlasti toetan ja olen ise Tallinnas neid andekaid lapsi vastu 
võtnud ja seda võiks teha ka Harjumaal. See on ka laste seas väga aktsepteeritud 
üritus ja need on ka õpilased, kes saavad sisse maailma mainekamatesse 
ülikoolidesse. 
Raivo Uukkivi: Kui nüüd on vaja 34 tuhat eurot, siis meil oligi õigus, et neli tuhat oli 
ülemäära küsitud. 
Maris Liiders: Kurb on see, et me ei suuda õpetajatele kogu töötasu maksta. Eks me 
oleme kõik majandusinimesed ja saame asjast aru ühtmoodi – igaks juhuks tuleb 
veidi rohkem küsida. See ei olnud mul nii mõeldud ja leidsime siiski maavalitsuses 
sisemiselt kompromissi, mille Teile esitasin. 
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Ma kutsun teid kõiki 1. aprillil Keila kooli ja meil on seal haridusjuhtide nõupäev. 
Viimati oli meil juba 170 osalejat. Sinna on kutsutud ka kriitilised sõbrad. 
Nõupäeva päevakorra tutvustamine. 
 
 Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Eraldada 34000 (kolmkümmend neli tuhat) eurot Harju Maavalitsusele 
ainesektsioonide ja ühisürituste korraldamiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 2 
Piirkondlikud algatused tööhõive ja ettevõtlikkuse edendamiseks 
Ettekandja HEAK juhataja Demis Voss  
/Ettekanne lisatud/ 
 
Mai kuuks on ilmselt ka numbrid laual ja siis loodan juba konkreetsem olla. 
Rein Riga: See on raha tuulde loopimise süsteem. Need, kes investeerisid üle on 
nüüd hädas. Koolitused peaksid oleme vabad, kui me hakkame väga suunama, siis 
on nad ise hiljem hädas. Peale 2020. aastat EL-i raha enam ei tule ja siis tekib 
ausam ning targem äri. 
Jan Trei: Kas see programm annaks edasi arendada ka õpilasfirmade toetamiseks? 
Demis Voss: Praegu ei ole veel raamid piisavalt selged, et nii konkreetsele 
küsimusele vastata. Seda saame hiljem teada, kui juhendmaterjalid on 
ministeeriumites kinnitatud, loodetavasti on see mai kuuks selge ning siis tuleme juba 
konkreetsete teemade juurde. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
 
Päevakorrapunkt 3 
Harjumaa Laulu- ja Tantsupeo 2018 fondi vahendite igaaastase korjamise 
aluste arutelu 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Ruth Jürisalu  
 
HOL büroo ettepanekute tutvustamine. 
Rein Riga: See ei ole majanduslikult mõistlik, raha põleb mitu aastat ja 2018. aastal 
on seda juba ostujõult palju vähem. 
Arutelu.  
Kas on võimalik sõlmida pikaajalised lepingud omavalitsustega ja see raha kõik 
kokku korjata 2018. aastal. Kas need on pikaajalised kohustused ja praegu neli 
omavalitsust ei saa sõlmida pikaajalisi lepinguid. Lepingud tuleb volikogude poolt 
kinnitada, see on aeganõudev tegevus. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Võimalik lepingu vorm ette valmistada ja tulla teema juurde tagasi sügisel, kui 
tehakse eelarveid. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 4  
SA Harjumaa Kultuuripärand moodustamise uuring ja äriplaan 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm  
 
Vello Tamm teeb töögrupi tegevusest ülevaate ja uuringu hanke tutvustamine. 
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Kultuuriministeerium rahastab kogu uuringu. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 5 
Volikogu kokkukutsumine  
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm   
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kutsuda kokku korraline volikogu koosolek Loksa linnas, Loksa Kultuurikeskuses, 
Tallinna mnt 47A 18. märtsil 2015. aastal, algusega kell 10.00 esitatud päevakorraga, 
millest on välja võetud Harjumaa laulupeo rahastamise küsimus. 
. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 6  
Tegevdirektori suunamine koolitusreisile 03.-12.08. 2015 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm 
 
Vastu võetud otsus nr 4 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
 
Päevakorrapunkt 7  
Vahendite eraldamine HOL poolt rahastatavatele ühisüritustele  

7.1. Harjumaa Alushariduse Juhtide Ühendus . 
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Eraldada  Harjumaa Alushariduse Juhtide Ühendusele koolituste 
korraldamiseks 7980 (seitsetuhat üheksasada kaheksakümmend) eurot 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
Päevakorrapunkt 8 
 Informatsioonid: 

 
8.1. Maavanema juures räägitust 
Informatsiooni annavad Vello Tamm 
 
Maris Liiders: Meil ei ole  haridusstrateegiat aastani 2020. 
Jaan Alver: Võtsin ka Ott Kasuri käest  andmed ja koolivõrgu korrastamine meie 
maakonnas ei ole kavandatud piisavalt. Peaksime tegema jõulise avalduse ja 
peaksime üritama ka Harjumaa saada üleriigilisse programmi. 
See teema vajab uuesti võimendamist ja üles tõstmist. 
Helle Lootsmann: Valitsuse eelnõude juures on kõik ettepanekud üleval. 
Raivo Uukkivi: Selle pöördumise võiks kiiresti kõigile omavalitsustele edasi saata. 
Maris Liiders: Harju Maavalitsus ei kooskõlastanud neid eelnõusid, kuna meid ei olnud 
protsessi kaasatud. 
Jaan Alver: Praxis teeb jälle uuringut ja keegi midagi ei tea ning igal pool on kirjas 
Harjumaale tehakse X gümnaasiumit ja iga omavalitsus tegutseb üksi ning sageli 
arendatakse seal, kus ei ole õpilasi. See on suur probleem. 
Rein Riga: Tõmbekeskuse võib kolme aastaga tekitada. 
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Maris Liiders: Praegu on Harjumaale planeeritud 4 riigigümnaasiumit ja Harjumaal on 
1700 gümnaasiumi õpilast. Tallinna on planeeritud kaks riigigümnaasiumit. 
Me ole arutanud Kalle  Kütisega aga mingit selgust ei ole, Harjumaa on keeruline. 
Toomas Vitsut: Ega Harjumaa osas ei ole HTM-il mingit seisukohta. Me tegime 
pöördumise ja vastus oli väga sisuvaene. 
Helle Lootsmann: Me oleme juba mitu aastat jooksnud infot otsides ja siiani ei ole me 
seda saanud. Kuidas me läheme sellega edasi. 
Vello Tamm: Ettepanek on see pöördumine koos maavalitsusega teha pärast uue 
Valitsuse kokkusaamist. 
Mart Võrklaev: Harjumaa omavalitsused kus on vaja  uusi koole, tuleks lülitada ka 
programmi sisse. Täna ei saa need omavalitsused kusagilt tuge taotleda. See on ainult 
üksikuite Harjumaa omavalitsuste teema aga ainult ise saame selle teema üles tõsta. 
Raivo Uukkivi: Kodulähedased koolid peavad saama ka investeeringuid, see on laiem 
aga kindlasti ka Harjumaa teema. See tuleb juurde tuua. 
Vambo Kaal: Kuidas toimub tehniliselt pöördumise tegemine 
Vello Tamm: Jaan Alver saadab esimese kirja, mida saame täiendada ja laiendada 
kogu Harjumaale. Saadame selle kirja esimese variandi  Maavalitsiusse täiendamisele 
ja aprilli volikogus arutame laiema ringiga. 
Pärast maavalitsuse täiendamist arutab teemat ka HOL kultuurikomisjon ja juhatus. 
Otsusest informeerida Maris Liidersit 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Bürool korraldada kirja teksti menetlemine ja vajadusel arutelud 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Planeerimisseaduse eelnõu. Kaks päeva presidendil välja kuulutamiseks aega ja 
ootame selle tähtaja, enne kui teeme järgmised sammud. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
8.2. Omavalitsustöötajate talvepäev Sauel 13.03. 
Informatsiooni annavad Helle Lootsmann ja  Vello Tamm 

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 

Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 

8.3. Jooksvad küsimused 
Informatsiooni annavad Helle Lootsmann ja  Vello Tamm 
Jooksvaid küsimusi üles ei tõstetud. 
 
 
Päevakorrapunkt 9 
Kohal algatatud teemad 
 
Uusi teemasid ei algatatud. 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
 
Helle Lootsmann      Vambo Kaal 
Aseesimees       Protokollija 


